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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla 
alpolgármesterek, dr. Basista Erika, Bolobás Péter,  Bratu Ferenc, Dobozi Gábor, Karsai 
Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, Molnárné Juhász Éva Sohajda István, Takács László, 
Timár László helyi képviselık. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Szarka 
Zsolt Mőszaki Irodavezetı, Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens,  Rivnyák Istvánné, 
Vajkóné Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Pásztor András intézményvezetık, Bartek József a 
Városgazda Kht. ügyvezetıje, Bialkó Tibor a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság 
képviseletében, Juhász Zsolt az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás munkaszervezetének 
vezetıje, Konyor Judit  az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás szakreferense, Béres László 
ATÖSZ ügyvezetı, Györffi György könyvvizsgáló. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-
testületi tagból 14 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Takács László és dr. Basista Erika képviselıket, majd 
tájékoztatja a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. 
 
 
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 

 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatokról 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
3.) Az Önkormányzat 2006. évi költségvetésének végrehajtása, zárszámadása 

Elıadó: Bratu László polgármester 
 

4.) Tájékoztató az Abaújdevecseri Településrészi Önkormányzat munkájáról 
Elıadó: Molnárné Juhász Éva elnök 



  

 
5.)     Indítványok, bejelentések 
 
6.)     Közmeghallgatás 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy a pályázati határidıre tekintettel a képviselı-
testület soron kívül a napirendek elıtt tárgyalja és vitassa meg a benyújtandó pályázatokat és 
hozza meg felılük döntését. Ezt követıen ismerteti a pályázati célokat a szükséges önerı és 
az igényélt támogatások nagyságrendjét. Kéri a testületet járuljon hozzá a pályázatok 
benyújtásához. 
Kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztéseket. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztéseket és 
egyhangúlag az alábbi döntéseket hozta: 

 
Szám:   56/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Encs, kenyérgyári út felújítása 
 
Encs Város Képviselı-testülete úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett TEUT 
támogatására pályázatot nyújt be.  
A pályázat célja: Encs, Kenyérgyári út felújítása. 
A fejlesztés megvalósulási helye: Encs, 638 hrsz. 
A fejlesztés forrásösszetétele: 
         Adatok Ft-ban 

Megnevezés 2007. év 
Saját forrás 3.419.291 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 3.408.757 
Egyéb támogatás  
Egyéb forrás  
összesen 6.828.048 
 

A képviselı-testület a 2007. évi saját forrás összegét a 2007. évi költségvetésérıl szóló 
6/2007. (II. 13.) Ör. sz.  költségvetési rendeletében biztosítja.  A testület felhatalmazza 
a polgármester a pályázat benyújtására. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
 

Szám:   57/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Encs, Keglevits út felújítása 
 
Encs Város Képviselı-testülete úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett TEUT 
támogatására pályázatot nyújt be.  
A pályázat célja: Encs, Keglevits út felújítása. 
A fejlesztés megvalósulási helye: Encs, 546/52 és 551 hrsz. 
A fejlesztés forrásösszetétele: 



  

         Adatok Ft-ban 
Megnevezés 2007. év 
Saját forrás 3.264.720 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 2.649.528 
Egyéb támogatás  
Egyéb forrás  
összesen 5.914.248 
 

A képviselı-testület a 2007. évi saját forrás összegét a 2007. évi költségvetésérıl szóló   
6/2007. (II. 13.) Ör. sz.  költségvetési rendeletében biztosítja.  A testület felhatalmazza 
a polgármester a pályázat benyújtására. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
 

Szám:            58/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs, Arany János út felújítása 
 
Encs Város Képviselı-testülete úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett TEUT 
támogatására pályázatot nyújt be.  
A pályázat célja: Encs, Arany János út felújítása. 
A fejlesztés megvalósulási helye: Encs, 1187 hrsz. 
A fejlesztés forrásösszetétele: 
         Adatok Ft-ban 

Megnevezés 2007. év 
Saját forrás 6.442.451 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 7.041.877 
Egyéb támogatás  
Egyéb forrás  
összesen 13.484.328 
 

A képviselı-testület a 2007. évi saját forrás összegét a 2007. évi költségvetésérıl szóló 
6/2007. (II. 13.) Ör. sz.  költségvetési rendeletében biztosítja.  A testület felhatalmazza 
a polgármester a pályázat benyújtására. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
Szám:   59/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs, volt Tőzoltó laktanya parancsnoki épületének felújítása 
 
Encs Város Képviselı-testülete úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett HÖF-CÉDE 
1 támogatására pályázatot nyújt be.  
A pályázat célja: Encs, volt Tőzoltó laktanya parancsnoki épületének 
felújítása. 



  

A fejlesztés megvalósulási helye: Encs, 251/2 hrsz, természetben 3860 
Encs, Vasút út 11. sz.. 
A fejlesztés forrásösszetétele: 
         Adatok Ft-ban 

Megnevezés 2007. év 
Saját forrás 434.474 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 3.860.000 
Egyéb támogatás  
Egyéb forrás  
összesen 4.294.474 
 

A képviselı-testület a 2007. évi saját forrás összegét a 2007. évi költségvetésérıl szóló 
6/2007. (II. 13.) Ör. .sz.  költségvetési rendeletében biztosítja.  A testület 
felhatalmazza a polgármester a pályázat benyújtására. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
 

Szám:   60/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs város településrendezési tervének módosítása 
 
Encs Város Képviselı-testülete úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett HÖF-TEKI 9 
támogatására pályázatot nyújt be.  
A pályázat célja: Encs város településrendezési tervének módosítása 
A fejlesztés megvalósulási helye: Encs közigazgatási területe 
A fejlesztés forrásösszetétele: 
         Adatok Ft-ban 

Megnevezés 2007. év 
Saját forrás 1.590.000 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 3.690.000 
Egyéb támogatás  
Egyéb forrás  
összesen 5.280.000 
 

A képviselı-testület a 2007. évi saját forrás összegét a 2007. évi költségvetésérıl szóló 
6/2007. (II. 13.) Ör. sz.  költségvetési rendeletében biztosítja.  A testület felhatalmazza 
a polgármester a pályázat benyújtására. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
 

Szám:   61/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs, Vágóhíd úti roma telep alap infrastruktúrájának kiépítése 
 
Encs Város Képviselı-testülete úgy határozott, hogy az Észak-



  

Magyarországi regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett LEKI 3a 
támogatására pályázatot nyújt be.  
A pályázat célja: Encs, Vágóhíd úti roma telep alap infrastruktúrájának 
kiépítése 
A fejlesztés megvalósulási helye: Encs, Vágóhíd út 
A fejlesztés forrásösszetétele: 
         Adatok Ft-ban 

Megnevezés 2007. év 
Saját forrás 1.260.866 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 23.400.000 
Egyéb támogatás  
Egyéb forrás  
összesen 24.660.866 
 

A képviselı-testület a 2007. évi saját forrás összegét a 2007. évi költségvetésérıl szóló 
6/2007. (II. 13.) Ör. sz.  költségvetési rendeletében biztosítja.  A testület felhatalmazza 
a polgármester a pályázat benyújtására. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
 

Szám:   62/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs, városi sportcsarnok öltözıjének felújítása 
 
Encs Város Képviselı-testülete úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett HÖF-TEKI 8 
támogatására pályázatot nyújt be.  
A pályázat célja: Encs, városi sportcsarnok öltözıjének felújítása 
A fejlesztés megvalósulási helye: Encs, 546/3 hrsz., természetben 3860 
Encs, Gagarin út 11. 
A fejlesztés forrásösszetétele: 
         Adatok Ft-ban 

Megnevezés 2007. év 
Saját forrás 3.016.283 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 27.080.000 
Egyéb támogatás  
Egyéb forrás  
összesen 30.096.283 
 

 A képviselı-testület a 2007. évi saját forrás összegét a 2007. évi költségvetésérıl szóló 
…..sz.  költségvetési rendeletében biztosítja.  A testület felhatalmazza a polgármester a 
pályázat benyújtására. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
 



  

Szám:   63/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs, Kazinczy iskola épületének felújítása 
 
Encs Város Képviselı-testülete úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett LEKI 2 
támogatására pályázatot nyújt be.  
A pályázat célja: Encs, Kazinczy iskola épületének felújítása 
A fejlesztés megvalósulási helye: Encs, 990 hrsz. 
A fejlesztés forrásösszetétele: 
         Adatok Ft-ban 

Megnevezés 2007. év 
Saját forrás 1.882.800 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 35.773.194 
Egyéb támogatás  
Egyéb forrás  
összesen 37.655.994 
 

A képviselı-testület a 2007. évi saját forrás összegét a 2007. évi költségvetésérıl szóló 
6/2007. (II. 13.) Ör. sz.  költségvetési rendeletében biztosítja.  A testület felhatalmazza 
a polgármester a pályázat benyújtására. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
 

Szám:   64/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Abaújdevecseri - patak rendezésének elıkészítése 
 
Encs Város Képviselı-testülete úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett HÖF-TEKI 3 
támogatására pályázatot nyújt be.  
A pályázat célja: Abaújdevecseri – patak rendezésének elıkészítése 
A fejlesztés megvalósulási helye: Encs, 4270 hrsz. 
A fejlesztés forrásösszetétele: 
         Adatok Ft-ban 

Megnevezés 2007. év 
Saját forrás 294.000 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 2.400.000 
Egyéb támogatás  
Egyéb forrás  
összesen 2.694.000 
 

A képviselı-testület a 2007. évi saját forrás összegét a 2007. évi költségvetésérıl szóló 
6/2007. (II. 13.) Ör. sz.  költségvetési rendeletében biztosítja.  A testület felhatalmazza 
a polgármester a pályázat benyújtására. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 



  

 
ÜLÉSI 

 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
 Napirend tárgya:       Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,  Bratu László  
  megbeszélésekrıl       polgármester 
  
Bratu László polgármester  kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke a Rákóczi Szövetség 
koszorúzása kapcsán ismerteti mindazon szerveket, civil szervezeteket, akik elhelyezték a 
megemlékezés virágait a fejedelem hivatal elıtt álló mellszobránál. Ezek: - Encs Város 
Önkormányzata, - a Rákóczi Szövetség, - az Abaúj Polgáraiért Alapítvány, - az Abaúji 
Honismereti  és Helytörténeti Egyesület, - a Fidelitasz helyi szervezete.  
Örömét fejezi ki, hogy a szobor környékének felújítása megtörtént. 
A Rozmaring út és a Május 1. út közötti összekötı közterület parkként, játszótérként történı 
tovább hasznosítását üdvözli és javasolja, hogy a pályázati lehetıségek figyelemmel kísérése 
mellett keresse a hivatal a civil szervezetek támogatását is a megvalósításhoz. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a városnak több olyan területe is van, amely 
megérdemelné a játszóterek, parkok kialakítását, de ezek saját erıbıl való megvalósítása 
nagyon nehéz. Az önkormányzat azon van, hogy ne csak a város központi részén, hanem a 
kiesıbb területeken és a településrészeken is megvalósításra kerüljenek a tervezett játszóterek, 
pihenıparkok a pályázatok függvényében. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag 
tudomásul veszi.  
 
Napirend tárgya:        Elıadó 
 
2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról  Bratu László  

         polgármester  
           
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a jelentést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:   65/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról  
 
A Képviselı-testület a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról szóló 
jelentést elfogadja. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
 



  

Napirend tárgya:        Elıadó 
 
3.) Az Önkormányzat 2006. évi költségvetésének végrehajtása,  Bratu László 

zárszámadás        polgármester 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a terjedelmes anyag készítıit, hogy kívánják-e a 
bizottsági üléseken elhangzottak függvényében kiegészíteni az írásos anyagot? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy a bizottságok ülésein részt vett, a 
felmerült kérdések tisztázásra kerültek. Nem kívánja kiegészíteni az anyagot. 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a könyvvizsgáló cég jelenlévı képviselıjét, kívánja-e 
kiegészíteni a leadott könyvvizsgálói jelentést? 
 
Gyırffi György  könyvvizsgáló nem kívánja kiegészíteni a benyújtott anyagot. Kijelenti 
azonban, hogy a felmerülı kérdésekre szívesen válaszol. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke az alábbiakat adja elı: 
A Pénzügyi Bizottság megismerte az anyagot, mely szerkezetében eltér az elızı évitıl, de 
tartalma hasonló.  
Az önkormányzat 2006. évi módosított bevételi elıirányzata 3.470.318 eFt, mely 2.835.298 
eFt-ban (80,2%) realizálódott. Ennek megfelelıen a kiadás 2.693.129 eFt. Így az 
önkormányzat pénzmaradványa 117.482.eFt. 
A 2006. évi gazdálkodást eredményesnek ítéli a bizottság, Az intézmények megırizték 
mőködıképességüket. Igaz, ehhez kellett az ésszerő és takarékos gazdálkodás is. A mőködési 
kiadások az összes kiadás 79,1%-át teszik ki. Ezen belül a személyi jellegő kiadások jelentıs 
(42,98%) nagyságrendet tesznek ki. A személyi juttatások és azok járulékai az összes 
mőködési kiadás több mint felét teszi ki ( 56,44% ). A dologi kiadások aránya csak 24,19%. 
Mindez azt bizonyítja, hogy kevés az önkormányzat és az intézmények mozgástere, jóformán 
csak a bérkifizetésekre és a “kötelezı energia, élelmiszer stb.” kifizetésekre terjed ki a 
gazdálkodásuk. 
A bizottság örül annak, hogy 2006. évben is töretlenül fejlıdött a város: 553.590 eFt-ot 
fordított az önkormányzat felújításokra, beruházásokra. Az önkormányzat vagyona a 
beruházások folytán 350.715 eFt-tal nıtt. Szociálpolitikai célokra 156.336 eFt-ot költött a 
város, ami ugyancsak jelentıs nagyságrend. 
A pénzmaradványból - 117.482 eFt-ból – 61.898 eFt, ami feladattal terhelt, áthúzódó kiadás 
fedezete. A mőködési pénzmaradvány 55.584 eFt. A bizottság javasolja, hogy az intézmények 
normatív támogatásából és a pályázati pénzbıl képzıdött összegeket kapják vissza, az e feletti 
rész- tekintettel arra, hogy azt az önkormányzat adta- kerüljön visszavonásra. Természetesen a 
költségvetésüket túllépı intézmények az eddigi gyakorlatnak megfelelıen kötelesek 
visszafizetni a többletköltekezésüket. 
A bizottság megállapította, hogy a szállítói kötelezettség 44.191 eFt, ami elég magas, de 
ebben nincs 30 napon túli kötelezettségvállalás. Év közben voltak finanszírozási gondok az 
intézményeknél, de sajnos a pénzellátás nem tett lehetıvé a naprakészséget. 
A Pénzügyi Bizottság  – a könyvvizsgálói jelentéssel összhangban – a 2006. évi 
önkormányzati zárszámadás elfogadását javasolja. 
 
 



  

Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke soknak tartja a 
mőködési maradványt, amikor az intézmények folyamatosan likviditási gondokkal küzdenek. 
A tervezéskor át kell gondolni a kiadásokat, és a módosítások alkalmával is el kell 
gondolkodni a várható maradvány ésszerő felhasználásáról a magasabb színvonalon való 
mőködés érdekében. 
Polgármester úr felé pedig javasolja, hogy a civil szervezetek támogatásának odaítélésekor 
vizsgálja meg és különösképpen legyen figyelemmel a szervezet tevékenységi körének 
hasznosságára, illetve, hogy mennyire veszi ki a szervezet a részét a város életébıl. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az óriási örömet okozna, ha az 50 millió forintos 
pénzmaradvány guruló forintban lenne meg, de ez sajnos nincs így. Az önkormányzat 
forráshiányos. Ezek az összegek kötelezettséggel terheltek. Az azonban valóban örömre ad 
okot, hogy nincs 30 napon túli tartozás az intézményeknél. 
A civil szervezetek támogatása kapcsán köszöni a jó tanácsot és kijelenti, hogy természetesen 
ott lesz pozitív az elbírálás, ahol a város érdekében folyik a tevékenység. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi rendeletet alkotja: 

11/2007. (IV.17.) Ör. számú rendelet 
az önkormányzat 2006. évi költségvetési zárszámadásáról 

 
Az önkormányzat képviselı-testülete az államháztartásról szóló, többször módosított 1992. 
évi XXXVIII. törvény 82. §-ában meghatározott jogkörében eljárva a 2006. évi költségvetési 
zárszámadásáról a következı rendeletet alkotja. 
 

1. § 
 
(1) Az önkormányzat képviselı-testülete a 2006. évi költségvetés végrehajtásáról szóló 
zárszámadást  
 

2.835.298 E Ft bevétellel 
2.693.129 E Ft kiadással 

117.482 E Ft pénzmaradvánnyal 
jóváhagyja. 
(2)Az önkormányzat  mérlegszerően bemutatott kiadásait, bevételeit önkormányzati szinten 
az 1. számú mellékletben foglaltaknak megfelelıen fogadja el.  
(3)A mőködési bevételek és kiadások, valamint a tıkejellegő bevételek és kiadások mérlegét a 
2/a. és 2/b. számú melléklet szerint fogadja el. 

2. § 
 

A képviselı-testület az önkormányzat 2006. évi zárszámadását részletesen a következık 
szerint fogadja el: 
 
(1) Az önkormányzat beruházási és felújítási  kiadásait a 4. és 5. számú mellékletek szerint 
hagyja jóvá.  
(2) A polgármesteri hivatal kiadási elıirányzatának teljesítését feladatonként a 6. számú 
melléklet szerint. 
(3) A többéves kihatással járó döntésekbıl származó kötelezettségek célonkénti és címenkénti 
alakulását a 7. számú melléklet szerint. 
(4) Az önkormányzat által nyújtott hitelek és kölcsönök állományát lejárat és eszközök szerint 



  

a 8. számú melléklet szerint 
(5) Az önkormányzat a 2006. december 31-ei állapot szerinti adósságállományát lejárat és 
eszközök szerinti bontásban a 9. számú melléklet szerint hagyja jóvá. 
(6) Az önkormányzat által adott közvetett támogatások összegét a 10. számú melléklet szerint. 
(7) A céljellegő támogatások felhasználását a 11. sz. melléklet szerint hagyja jóvá. 
(8) Az EU-s támogatással megvalósuló programokat és projekteket, valamint az 
önkormányzaton kívül megvalósult projektekhez való hozzájárulás pénzügyi elszámolását a 
12. sz. melléklet szerint. 
(9) Az önkormányzat polgármesteri hivatalának, valamint az önállóan és részben önállóan 
gazdálkodó költségvetési szervek bevételi és kiadási elıirányzatainak teljesítését a 13/1-13/11 
sz. mellékletekben foglaltaknak megfelelıen hagyja jóvá. 
(10) A helyi kisebbségi önkormányzat bevételi és kiadási elıirányzatainak teljesítését a 13/12. 
sz. mellékletben foglaltak szerint. 
(11) A képviselıtestület az önkormányzat 2006. évi egyszerősített mérlegét, egyszerősített 
pénzforgalmi jelentését, egyszerősített pénzmaradvány-kimutatását, valamint az egyszerősített 
eredmény-kimutatást a 14/a., 14/b., 14/c., számú mellékletekben foglaltak szerint hagyja jóvá. 
(12) A képviselı-testület a költségvetési szervek pénzmaradványát és annak felhasználását a 
15. számú mellékletnek megfelelıen hagyja jóvá, illetve engedélyezi. 
(13) Az önkormányzat a 2006. december 31-ei állapot szerinti vagyonát – 16/a., 16/b. számú 
mellékletben foglaltak szerint 4.818.898 E Ft-ban állapítja meg. A vagyoni helyzetének 
alakulását, mutatóit a 16/c.,16/d.,16e. sz. mellékletek szerint állapítja meg. 
(14) Az önkormányzat 2006. december 31-ei állapot szerinti vagyonkimutatását a 17/a.,17/b. 
melléklet szerint állapítja meg. 
(15) A képviselı-testület a pénzeszközök változásának levezetését a 18. sz. mellékleben 
szereplı adatok alapján hagyja jóvá. 
(16) A befektetett pénzügyi eszközöket a 19. sz. mellékletben szereplı adatok alapján hagyja 
jóvá. 
(17) A kötelezettségeket a 20. sz. mellékletben szereplı adatok lapján hagyja jóvá. 
 

3. § 
 

(1) A képviselı-testület utasítja az önkormányzat jegyzıjét, hogy a pénzmaradványt érintı 
fizetési kötelezettségek teljesítését biztosítsa, illetve kísérje figyelemmel. 
(2) Az önkormányzat jegyzıje és a költségvetési szervek vezetıi a pénzmaradványnak a   
2007. évi elıirányzatokon történı átvezetésérıl gondoskodni kötelesek. 

4. § 
 
A képviselıtestület utasítja az önkormányzat jegyzıjét, hogy a költségvetési beszámoló 
elfogadásáról,  a pénzmaradvány jóváhagyott összegérıl, elvonásáról a költségvetési szervek 
vezetıit a rendelet kihirdetését követı 15 napon belül írásban értesítse. 
 

5. § 
Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 
 
 
  Bratu László sk.     dr. Halász Ferenc sk. 
  polgármester        jegyzı 
 
 
/ A rendelet mellékletei csatolva a jegyzıkönyvhöz!/ 
 

 



  

Napirend tárgya:        Elıadó 
 
4.) Tájékoztató az Abaújdevecseri Településrészi Önkormányzat       Molnárné Juhász Éva 

mőködésérıl                           elnök 
  
Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, hogy kívánja-e kiegészíteni az 
írásos anyagot? 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, TRÖK elnök abban kéri a hivatal és különösen a mőszaki 
iroda segítségét, hogy a nem önkormányzati tulajdonban álló területek tulajdonosai 
személyének kiderítésében segítsenek. Ezen tulajdonosokkal tisztázni szükséges a területek 
rendben tartási kötelezettségét, mert a településrész képét nagyon rontja és a szomszédokat 
zavarja az elhanyagolt területek látványa. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy valamennyi önkormányzati rendelet annyit ér, 
amennyit betartatnak belıle. A képviselı-testület a rendelet megalkotásával segíti a szakmát, 
de az elıírások szigorú érvényesítése az utóbbi feladata. A tisztántartási kötelezettség alól a 
tulajdonosok nem bújhatnak ki. Többször kell településrészi bejárást tartani, hogy ilyen ne 
fordulhasson elı. Szükségessé vált a közterület-felügyeleti rendszer áttekintése, teljes 
átalakítása, mert a probléma a város teljes közigazgatási területére kiterjedıen igaz. 
A településrészi önkormányzat az írásos anyagban megfogalmazva sok hasznos célt tőzött ki 
maga elé, melynek megvalósítása óriási elırelépést jelentene a településrész életében. 
 
További kérdés, észrevétel hiányában a képviselı-testület a tájékoztatót tudomásul veszi. 
 

Napirend tárgya:  
        
5.) Indítványok, bejelentések        
        
5.1 A plakátok elhelyezésérıl szóló rendelet-tervezet 

Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
korábbi ülésen hozott javaslata az volt, hogy a rendelet megalkotásának feltétele legyen a 
hirdetési felületek tulajdonjogának megszerzése és az ingyenes felületek biztosítása. 
Ezek egy részének az önkormányzat eleget tett: vásárolt 12 db. hirdetı-felületet és elindult a 4 
db. fa felület elkészítése is, amely az ingyenes hirdetések elhelyezésére szolgálna. 
A bizottsági vita során azonban rengeteg kérdés vetıdött fel, ami újabbakat és újabbakat szült. 
Ki használhatja az ingyenes felületeket? Ki ellenırzi, hogy lejárt-e a hirdetés esedékessége? 
Saját intézmények fizetnek-e hirdetéseikért? Hogyan akadályozhatók meg a közerkölcsöt 
sértı hirdetések megjelenései? Ha bizonyíthatóan valaki érdekében annak tudta nélkül 
hirdetnek, akkor is viseli a következményeket? Választási idıszakban milyen szabályok 
érvényesüljenek? Emellett a javasolt felületbérleti díjak mértékét is sokallja, míg az 
ingyenesen elhelyezhetı hirdetések méretét kicsinyli a bizottság.  
Mindezek ellenére a bizottság egy ellenszavazat mellett elfogadásra javasolja a tervezetet. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a rendelet tervezet a jogszabályi rendelkezéseknek 
megfelelıen került kidolgozásra. Az elhangzott kérdések a tervezet készítésekor is 
felmerültek, de a szakma javasolja a gyakorlatban való kipróbálást, mert a túlszabályozottság 



  

sokszor nem vezet semmi jóhoz. A választásokkal kapcsolatban a választási eljárásról szóló 
törvény foglalkozik és a szabályozza a lehetıségeket. 
 
Bolobás Péter képviselı elmondja, hogy ı volt az, aki nem támogatta a rendelet-tervezet 
elfogadását. Véleménye szerint abban sok a hiba, és nevetségessé teszi magát a képviselı-
testület ha egy ilyen rendeletet alkot. 
Másrészt a bérleti díjakból beszedhetı bevétel alig éri el a 223 e Ft-ot, ami nevetséges összeg. 
Szerinte az összes kérdés megoldódna, ha a hirdetések ingyenesen kerülhetnének 
kihelyezésre, különösen a helyi adófizetık esetén, hiszen ezek az információáramlás fontos 
eszközei lehetnek. 
 
Sohajda István képviselı arra kérdez rá, hogy az, hogy melyik felület lesz ingyen igénybe 
vehetı feltüntetésre kerül a táblákon, illetve ki fogja ellenırizni  az esedékesség lejártát? 
 
Bratu Ferenc képviselı javasolja, legyen valamennyi hirdetıtábla ingyenes. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy a rendelettel 
elérni kívánt törekvés helyes, városképi szempontból a szabályozás szükséges. Azonban túl 
sok a kérdés! 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy az ingyenes felületeken mind a magánszemélyek, 
mind a jogi személyek hirdethetnek a megadott 5X21 cm-es formátumban. 
 
Bratu László polgármester megengedhetetlennek tartja azt, ami a városban folyik. Barbár 
módon elcsúfítják a várost a több milliméter vastag rétegben össze-vissza elhelyezett 
hirdetések. Kijelenti, hogy a táblákon minden szükséges információ elhelyezésre kerül majd 
és javasolja, hogy a rendelet június 1. napjával lépjen hatályba. 
 
dr. Basista Erika képviselı javasolja, hogy három hónapig legyen az összes tábla ingyenes 
és minden hirdetés kerüljön 1 példányban a lejárati határidı megjelölésével az 
önkormányzatnál leadásra. 
 
Szeles András alpolgármester a sok vitás kérdésre tekintettel javasolja, hogy a testület ısszel 
a tapasztalatok birtokában térjen vissza a tervezetre. 
 
Kércsi Tibor  intézményvezetı azon véleményének ad hangot, hogy nagyon jó a 12 
hirdetıfelület megvásárlása. Tarthatatlan és büntetendı a trafódobozokon, kukákon, 
villanyoszlopokon stb. történı plakátelhelyezés. Javasolja, hogy a 12 táblából 6 legyen az 
encsi lakosoké, intézményeké és hirdessenek rajta ingyen, míg 6 legyen a kereskedelmi célú 
nem helyi hirdetéseké. 
 
Bratu László polgármester egyetért azzal, hogy a közérdekő hirdetéseknek helyet kell adni. 
Hangsúlyozza azonban, hogy a kereskedelmi célúak célja is az, hogy minél kevesebb 
költségért találjanak hirdetıfelületet – bármi áron.  
Kezdeményezi, hogy a testület térjen vissza a kérdéshez a júniusi ülésén, melyre a 
szakbizottság májusi-júniusi ülésén dolgozza ki a javaslatát. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag 
úgy határozott, hogy azt leveszi napirendrıl és felkéri a szakbizottságot és a polgármesteri 
hivatal munkatársait, hogy a júniusi ülése készítsék elı az átdolgozott tervezetet és terjesszék 



  

azt a  képviselı-testület elé. 
 

 
5.2 Hivatásos Önkormányzat Tőzoltóság Alapító Okiratának módosítása 
 
Bratu László polgármester ismerteti a módosításokat és javasolja az alapító okirat 11. ponttal 
való kiegészítését, mely szerint az önkormányzat mindig a költségvetésének elfogadásakor 
határozza meg, hogy tud-e az állami támogatást kiegészítı önkormányzati támogatást nyújtani 
az intézmény részére. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke arra kérdez 
rá, hogyha más intézményeknél az nem szerepel az alapító okiratba itt miért szükséges? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy míg a többi intézmény költségvetése mindig 
bizottsági munka alapján kerül a testület elé, addig a tőzoltóság a ÖTM szakfeladataként 
kapja a központi támogatást. Az önkormányzati átvételkor a minisztérium vállalta, hogy 
mindig biztosítja a mőködéshez szükséges fedezetet a tőzoltóságok részére. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke megerısíti az elhangzottakat. A BM 
1995-ben kötelezettséget vállalt arra, hogy a tőzoltóságok mőködtetéséhez nem kér 
önkormányzati támogatást, annak költségeit mindig biztosítja. Ennek biztosítéka a 11. pont 
megfogalmazása. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntést hozza: 

 
Szám:   66/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság Alapító Okiratának 
módosítása  
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az elıterjesztést megtárgyalta 
és a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság Alapító Okiratának módosítását az 
elhangzott módosítással - 11. ponttal kiegészítve, mely szerint az önkormányzat 
mindig a költségvetésének elfogadásakor határozza meg, hogy tud-e az állami 
támogatást kiegészítı önkormányzati támogatást nyújtani az intézmény részére -   
elfogadja, azt jóváhagyja.  

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 30. 

 
 

5.3 Encs város Önkormányzati Minıségirányítási Programja 2007-2012 között 
oktatási intézményei részére 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság a véleményének kialakítása elıtt kikérte az oktatási intézmények véleményét is. A 
kialakult kép nem túl pozitív. A program általános, sablonos. Bármelyik intézményre 
vonatkozhat és igazából egyikre sem. Bármikor átnevezhetı IMIP-nek is. Hiányossága, hogy 



  

nem derülnek ki belıle az önkormányzati alapelvek, nem foglalkozik a jövıképpel, hiányzik a 
közoktatási rendszerben érvényesítendı prioritások megjelölése, nincs ágazati 
kapcsolatrendszer, nem derül ki a rendszeres teljes szerkezete, felépítése, nincs kapcsolat az 
intézmények között. Túl általános az ellenırzési és értékelési koncepció is. Nem fogalmaz 
meg intézményi feladatokat, elvárásokat sem. Az infrastruktúra és humánerıforrás fejlesztése 
sem szerepel benne. Az alapdokumentumba beemelésre kerültek ez encsi intézmények, de 
ettıl még sablonos maradt. Összességében olyan alapdokumentumnak kell lennie, amire 
április 30-ig rá kell építenie az intézményeknek a saját programjukat a pedagógiai 
teljesítményértékeléssel. 
Ennek ellenére az idı rövidségére tekintettel a bizottság némi változtatással elfogadásra 
javasolja. Ezek az alábbiak: 
 - 7. oldal: KFÁI - korrekciós osztály helyett csoport szerepel, a 3. pontban a történjen 
helyett a megmaradjon kifejezés kerüljön használatra. A Humánpolitikai és Ügyrendi 
Bizottság kerüljön pontosan megnevezésre mint szakbizottság. 
Mindezek mellett kijelenti, hogy vannak olyan képzett szakemberei az önkormányzatnak, 
akik ezen dokumentumot a kifizetett ár töredékéért, jobban elkészítették volna. javasolja a 
jövıben ennek szem elıtt tartását és a  helyi szakemberek igénybevételét ilyen esetekre. 
 
Bratu László polgármester egyetért a szakbizottsággal abban, hogy a biankóban készített 
program nem testreszabott az önkormányzat intézményeire. Kitőnnek az általánosságok. 
Megköszöni a bizottság munkáját és azt, hogy a szükséges módosítások átvezetése után 
elfogadásra javasolja a programot, hiszen az intézményeknek el kell végezni a saját 
feladatukat határidıre. Célszerőnek tartaná a most elfogadott program következı ülésre való 
átdolgozását és megfelelı módosítását. 
 
Sohajda István képviselı az egész minıség irányítási rendszert aggályosnak tartja. Úgy érzi, 
hogy az csak a papírgyártást eredményezi az intézményeknél. Vannak a programban jó 
dolgok, de a  bizottsági elnökkel ellentétben túlságosan konkrétnak is tartja azt. A gyerekek 
megtartására 70 %-ot ír elı, ez a szakiskolánál jó ha 30-35 %-ban realizálódik. Ha a 70 % 
megvalósulna 200 gyerekkel több lenne az intézményben. Ez az elıírás az intézmény számára 
betarthatatlan, bár törekszik a minél magasabb százalékú gyermekmegtartásra. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy a program a kistérségi társulás 36 
településére készült, azért lett egy kissé általános. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság a program elkészítésének költségeire utalva 
kijelenti, hogy ekkora összegért ilyen munkát leadni egy szakértınek nem szabad. A program 
emellett elkésett, és nincsenek benne azok az elvárások, melyekre az intézmények 
építkezhetnének. A határidıre tekintettel egyébként az intézmények programjának készítése 
már folyamatban van. 
 
Szeles András alpolgármester kijelenti, hogy véleménye szerint a 760.000,.- forintos 
bekerülési költség közérdekő adat. Sajnos az elkészült program alapján nehéz az 
intézményeknek elindulni és saját programjukat elkészíteni. Utal rá, hogy ha az elızı 
elıterjesztést a sok nyitott kérdés miatt a testület levette napirendjérıl, akkor ez is hasonló 
sorsra lenne érdemes a sok hiányossága miatt. A határidıre való tekintettel azonban 
elfogadásra javasolja azzal, hogy a szakbizottság és az intézményvezetık együttmőködve 
javítsák ki a programot az intézmények által kidolgozottak figyelembe vételével. Az oktatási 
intézmények számára ez létfontosságú kérdés a sok adminisztrációs teher ellenére. A 
hiányosságokat orvosolni kell, de most el kell fogadni a programot.  



  

 
Vajkóné Zsíros Emese intézményvezetı elmondja, hogy az ovi esetében a pedagógiai 
program alap célkitőzéseit megkérte a készítı cég, de így is sok a hiba. pl. 5.oldal 5. pontja 
szerint az intézmény racionális mőködési megtakarításai a szakmai munka javítására 
használható fel - ez az önkormányzat költségvetésével ellentétes, hiszen annak értelmében  
ezen megtakarításokat vissza kell fizetni a támogató önkormányzatnak. A 6. oldal szerint 3 
modulba épül az óvodai nevelés, melyek mindegyike nem jelenik meg minden csoportban, 
ezért a helyes megfogalmazás pl. a 2.-3. rész 4. pontjában, hogy a néphagyomány ırzés 
változatos formában jelenjen meg - a csoportonkénti szövegrészt törölni kell! A 9. oldal 
kifejezetten sértı az intézménye tekintetében, hiszen a gyerekek mérése folyamatosan történik 
jelenleg is óriási nagy humánerıforrás befektetéssel. Hiányzik továbbá a vezetıi 
szándéknyilatkozat is a végrehajtásról. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kiemeli, hogy 
részletekbe belemenve minden oldalon található valami kivetnivaló, hiszen a 6-7. oldal 
kivételével a többi csak panel. 
 
Juhász Zsolt kistérségi munkaszervezet-vezetı elmondja a jelenlévıknek, hogy a program 
két kistérség települései számára készült és összesen került 760.000.- Ft-ba, így 1-1 
önkormányzatra csupán 20-30 ezer forint jutott.  Nem a cég mentségére mondja, de 
tájékoztatja a képviselıket, hogy az intézmények a kiküldött kérdıíveket nem, vagy csak 
óriási késéssel küldték vissza.  Ez a program a tanulság arra, hogy ha ilyen rövid a határidı 
nem szabad a készítést bevállalni, mert az nem fogja megfelelıen betölteni a kívánt 
elvárásokat, De ha nem lett volna a kistérségi koordinálás valószínőleg az önkormányzatok 
fele nem készítette volna el a programot határidıre semmilyen formában. 
 
Bratu László polgármester elfogadásra javasolja a programot az elhangzott kiegészítésekkel 
és módosításokkal. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:    67/2007. (IV.16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs Város Önkormányzati Minıség-irányítási Programja 

2007-2012 között oktatási intézményei részére 
 
 

A Képviselı-testület megtárgyalta Encs Város Önkormányzati Minıség-irányítási 
Programját az oktatási intézményekre vonatkozóan és azt a módosításokkal, 
kiegészítésekkel elfogadja. 
Felszólítja az oktatási intézményeket, hogy 2007. április 30-ig nyújtsák be 
elfogadásra saját programjukat. 

 
Határid ı:  2007.április 30., illetve szeptember 1. 
Felelıs: jegyzı 

 
5.4 Molnár László és neje,  encsi  lakosok ráépítési hozzájárulás kérelme 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét ismertesse a bizottság véleményét. 
 



  

Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a probléma 
vissza köszönı és a bizottság a határozati javaslat a.) pontját javasolja elfogadásra. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy a testület hozzon egy általános érvényő döntést és 
hatalmazza fel a szakbizottságot a kérelmek elbírálására az abban meghatározott egységes 
elvek alapján. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntéseket hozza: 

 
Szám:  68/2007. (IV.16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Molnár László és neje,  encsi  lakosok ráépítési hozzájárulás  
   kérelme 

    
Encs Város Képviselı-testülete megtárgyalta Horváth Márta Encs, Békeút 3. sz. 
alatti lakos kérelmét és úgy döntött, hogy Horváth Márta részére az 517 hrsz. alatti 
önkormányzati tulajdonú ingatlant 500,- Ft/m2 áron történı megvásárlásra ajánlja 
fel, azzal, hogy az adásvétellel kapcsolatos költségek a vevıt terhelik és ezen 
ajánlat alapján az adásvételi szerzıdés 90 napon belül megkötésre kerül. 

 
Határid ı:  2007. április 16., illetve július 16. 
Felelıs: polgármester 

 
 
Szám:  69/2007. (IV.16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Ráépítési kérelmek elbírálása - 2007 évben 

    
Encs Város Képviselı-testülete  felhatalmazza a Városfejlesztési bizottságot, hogy 
a 2007. év során benyújtott ráépítési kérelmek esetében az önkormányzati tulajdonú 
telkeket ajánlja fel a lakóingatlanok tulajdonosainak 500,- Ft/m2 áron történı 
megvásárlásra, azzal, hogy az adásvétellel kapcsolatos költségek a vevıt terhelik és 
az ajánlatok alapján az adásvételi szerzıdésnek 90 napon belül kell megkötésre 
kerülnie. 

     Határid ı:  2007. április 16., illetve július 16. 
Felelıs: polgármester 

 
 
 
5.5 Encs város Önkormányzata oktatási intézményei elsı évfolyamán indítandó   
 tanulócsoportok száma 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét ismertesse a bizottság véleményét.  
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
beíratkozási határidıkre tekintettel meg kell állapítani az elsı évfolyamon indítandó 
tanulócsoportok számát, melyet a bizottság a vidéki iskolabezárásokra tekintettel +1 
csoporttal növelten javasol megállapítani: KFÁI esetében 4, PSÁI esetében 3+1 
csoportszámban. 
 



  

Bratu László polgármester rámutat arra, hogy ezen csoportlétszámok betöltéséhez ideális 
létszám esetén 200 gyermek szükséges. A várható encsi gyerekszám 80 körül alakul, így a 
vidéki gyerekek számának el kell érnie a 60 %-ot. Ezt az arányt túlzottnak tartja, de a 
lehetıséget biztosítani kell.  
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és 13 igen szavazat és 
1 tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza: 

 
Szám:           70/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs város Önkormányzata oktatási intézményei elsı évfolyamán 

indítandó tanulócsoportok száma 
  
A Képviselı-testület megtárgyalta Encs város Önkormányzata oktatási 
intézményei elsı évfolyamán indítandó tanulócsoportokra vonatkozó 
adatokat. Engedélyezi 7+1 tanulócsoport indítását az elsı évfolyamon az 
alábbi megosztásban: 
- Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Mővészeti Alapiskola       4 tanulócsoport 

   - Petıfi Sándor Általános és Mővészeti Alapiskola  3 tanulócsoport 
       fügödi tagiskola  1 tanulócsoport 

 
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2007. április 30, illetve szeptember 1. 

  
  
5.6 Könyvvizsgálói megbízási szerzıdés módosítása 
 
Bratu László polgármester a könyvvizsgálói megbízási szerzıdés meghosszabbítását 
javasolja. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke egyetért az elıterjesztéssel. Elmondja, 
hogy a könyvvizsgálatot végzı cég hosszú ideje végzi az önkormányzat könyvvizsgálatát és 
komoly segítséget nyújt az intézmények munkájához is.  
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntést hozza: 

 
Szám:          71/2007( IV.16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:    Könyvvizsgálói megbízási szerzıdés módosítása 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete  megtárgyalta az 
elıterjesztést és felhatalmazza Bratu László polgármester, hogy Encs Város 
Önkormányzatának képviselıjeként a “GY&GY” Perfekt Audit Kft. 
képviselıjével, Gyırffi Dezsı úrral 2003. április 28-án kötött megbízási 
szerzıdés 7. pontját a következık szerint módosítsa: 
 
7. jelen szerzıdés 2007. május 01-tıl 2011. április 30-ig érvényes. 
 
Felelıs : polgármester 
Határid ı : 2007. április 30. 



  

5. Bejelentések 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke két kérést 
szeretne a testület felé tolmácsolni: 
 - a MÁK  programokat az új rendszer szerint internetrıl kell letölteni az intézmények 
dolgozóinak, pénzügyeseinek és ez egyre nagyobb problémát okoz. Kéri annak 
megvizsgálását, hogy egy ezen feladat elvégzésére alkalmas rendszerinformatikus 
alkalmazására önkormányzati vagy kistérségi szinten nincs-e lehetıség? 
- a háziorvosi rendelések és az ügyelet közötti idıszakban igénybe vehetı orvosok 
elérhetıségének széles körben való meghirdetését kéri mind a lakosság, mind az intézmények 
felé.  
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy a MÁK-kal fel kell venni a kapcsolatot a probléma 
megoldására, hiszen eddig is voltak problémák, de ez az év még tovább rosszabbodott. Az 
orvosok elérhetıségének meghirdetése kapcsán kéri, hogy a központi rendelı üvegajtajára is 
kerüljön az kihelyezésre. Ebben kéri a TEK segítségét. 
 
dr. Basista Erika képviselı, TEK intézményvezetı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy minden 
lakónak a háziorvosa az aki 7-15.30 óra között el kell, hogy lássa az orvosi feladatokat. Azért, 
hogy a központi épületben is legyen ellátás, 1-1 orvos beosztására is sor került. Ígéretet tesz 
arra, hogy minden szükséges információ kihelyezésre kerül a központi épületben és az 
intézményekhez is eljuttatásra kerül. 
Tájékoztatja továbbá a képviselıket, hogy dr. Kuki Lajos korára és szolgálati idejére 
tekintettel nem folytat már szakrendelést. A központi rendelıbe az ultrahang mellett kerül 
elhelyezésre a nıgyógyászati szakrendelı, ahol több  szakorvos is lesz a választási lehetıséget 
biztosítva a betegek részére.  
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester kiegészítve a TEK vezetı által elmondottakat kijelenti, 
hogy a háziorvos mellett az intézmény-egészségügyi szakorvos is köteles ellátni az 
intézményi eseteket, illetve az iskolaorvos is. Azt minden betegnek tudnia kell, hogy kit 
kereshet, illetve az orvos ha nincs elérhetı helyen köteles megjelölni, hogy helyette ki látja el 
a feladatokat, a sürgısségi ellátást. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kéri a képviselı-testület 
felhatalmazását a lakossági vízdíj és a társasági szerzıdés megvizsgálására az ad hoc 
bizottságnak melynek tagjai lennének: Kovács István, Timár László, Bolobás Péter, Dobozi 
Gábor és Kléri Bertalan helyi képviselık. Kéri továbbá a dokumentumok rendelkezésre 
bocsátását. 
A Szug-i szennyvízberuházás kapcsán kevesli az igényfelméréskor a mőszaki iroda által adott 
két napos gondolkodási idıt és azt, hogy a lakossági hozzájárulás részetekben történı 
megfizetésének lehetısége nem szerepelt. Elmondja, hogy tudomása szerint kb. ugyanannyi 
az igen és a nem válaszok száma. Ezen a részletfizetés lehetıségének biztosítása talán 
változtatna.  
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke javasolja, hogy az ad hoc bizottságnak 
helyette legyen egy jogász a tagja a polgármesteri hivatal részérıl pl. az aljegyzı asszony. 
 
Bratu László polgármester javasolja a bizottság felhatalmazását a feladatok elvégzésére és 
azt, hogy az eredeti bizottsági tagsági javaslat egészüljön ki a jogi szakemberrel. 
 



  

Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntést hozta: 

 
Szám:          72/2007. (IV. 16.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Ad hoc bizottság felállítása és meghatalmazása 
 

A Képviselı-testület felhatalmazását adja a lakossági vízdíj és a társasági 
szerzıdés megvizsgálására az ad hoc bizottságnak melynek tagjai: Kovács 
István, Timár László, Bolobás Péter, Dobozi Gábor és Kléri Bertalan helyi 
képviselık, továbbá a polgármesteri hivatal egyik jogi szakembere. 
Felkéri a bizottságot, hogy legkésıbb a júniusi ülésén adjon számot az elvégzett 
munkáról. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. illetve a júniusi Kt. ülés 

 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja . hogy a szugi szennyvízberuházás kapcsán valóban 27-
27 igen, illetve nem válasz érkezett a lakosság felıl. A részletfizetés valóban nem szerepelt a 
tájékoztatóban, de amennyiben a lakossági közmőfejlesztési hozzájárulás nem kerül 
megfizetésre akkor az ingatlanra is ráterhelhetı. A két napos válaszadási határidırıl nem volt 
tudomása, azt ı is kevesli. 
 
Bratu László polgármester további felmérést tart szükségesnek. A kiépítéshez a lakosság 2/3-
ának igénylése szükséges. Ennek birtokában lehet elkészíttetni a terveket, ezeket 
engedélyeztetni kell és utóbb lehet pályázni. 
 
Szeles András alpolgármester felhívja a figyelmet arra, hogy a 2/3-os igény nélkülözhetetlen, 
létfontosságú a kérdésben. javasolja, hogy készüljön a nyilatkozatokhoz néhány mondatos 
tájékoztató is. A válaszadásra a gondolkodást, átgondolást lehetıvé tevı egy hét jobb lenne. 
Javasolja a felmérések folytatását. 
A továbbiakban a Dózsa Gy. út melletti illegális hulladéklerakó problémájára hívja fel a 
figyelmet. Az egyik tulajdonos megkereste szóban a közterület-felügyelıt, aki azonban nem 
jelzett neki vissza. Azóta elırelépés nem történt. Kéri a segítséget a megoldáshoz. 
Javasolja, hogy a korábbi gyakorlatnak megfelelıen a jegyzı minden ülésen adjon rövid 
tájékoztatást a kapott feladatokra tett intézkedésekrıl. 
Kéri, hogy a testületi  ülés elé kerülı indítványok között tárgyalt határidıs elıterjesztésekre a 
hivatal adjon tájékoztatást a testület tagjainak, mert pl. a bírósági ülnökök jelölési 
határidejérıl a lakosságnak információ hiányában nem tudott tájékoztatást adni. 
 
Bratu László polgármester felkéri a Mőszaki Irodát és a Városgazda Kht-t, hogy az illegális 
hulladéklerakóknak nézzenek utána: négy ilyen is van a városban. Kéri annak felmérését, 
hogy a környékbeli lakók hány hulladéktároló edényzettel rendelkeznek? Mert 
feltételezhetıen az a probléma oka, hogy edényzet hiányában a lakosok ide ürítik a 
kommunális hulladékukat. Sajnos az önkormányzat évente több tonna hulladékot kénytelen 
elszállíttatni.  
 
Bolobás Péter képviselı megtekintette a Közbeszerzési Szabályzatot és arra hívja fel a 
figyelmet, hogy az nem írja sehol, hogy a folyó közbeszerzésekrıl a képviselı ne kérhetne 
tájékoztatást. Sokallja a polgármesterre átruházott döntési jogkört és javasolja a szabályzat 
módosítását és szeptemberi ülésre való elıterjesztését. 



  

 
Bratu László polgármester kéri a jegyzı tájékoztatását. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a módosításnak a közbeszerzési bizottság 
összetétele vonatkozásában nincs akadálya. Az értékhatárokat a költségvetési törvény állapítja 
meg és a hatáskört a képviselı-testület átruházhatja döntése szerint. A szakma megteszi 
módosító javaslatát, melyet a képviselı-testület módosíthat, illetve javaslatot tehet más 
bizottsági tagokra is. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 8 igen 
szavazat, 2 nem szavazat és 4 tartózkodás mellett a Közbeszerzési Szabályzat szeptemberi 
ülésre való átdolgozást követı elıterjesztését rendeli el. 

 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke arra hívja fel a figyelmet, hogy a 
Hunyadi úton a szennyvíz beruházás kapcsán a járdaszegély felszedésre került és annak 
helyreállítása elmaradt. 
 
Bratu László polgármester kéri a fenti bejelentés kivizsgálását. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke azon lakossági 
kérést tolmácsolja  a képviselı-testület felé, hogy az abaújdevecseri 3-as fıút melletti 
buszváró legyen fedett, illetve a Millenniumi Park játszóterének ügyében való elırelépés iránt 
érdeklıdik. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a Közútkezelı valószínőleg nem fogja 
engedélyezni a fedett buszváró elhelyezését, mert az akadályozza a beláthatóságot, de a 
megkeresésre sort lehet keríteni. 
 
Bartek József ügyvezetı tájékoztatja a képviselıket, hogy a játszótéren újabb rongálás történt 
és balesetveszélyre figyelmeztetı tábla került kihelyezésre. A helyreállításhoz kb. 20 m3 fa 
anyag szükséges, ami többszázezer forintos nagyságrendő. Erre nincs jelenleg pénzügyi 
fedezet. A balesetveszélyes elemek elbontásra kerülnek és keresik az újjáépítéshez a 
szponzorokat. 
 
Bratu Ferenc képviselı az iránt érdeklıdik, hogy a május 1-ei ünnepség a hagyományok 
szerint Devecserben kerül megrendezésre? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az intézmények körében végzett felmérés alapján 
nincs igény a központi ünnepségre, így az az éven nem lesz sem Devecserben, sem máshol. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el.  
 

K.m.f. 
 Bratu László        dr. Halász Ferenc 

 polgármester                   jegyzı 

 

            Takács László                                         dr. Basista Erika 

   hitelesítı                   hitelesítı 


